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 Protokół nr XXIV/2013 
 XXIV sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 31 stycznia 2013 r. 
BR.0002.1.2013 
 
XXIV Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 15.00  Przewodnicząca Rady 
Powiatu Krystyna Kralkowska .  
Przewodnicząca Rady Powiatu oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu  
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi  
quorum pozwalające na  podejmowanie  prawomocnych uchwał. Przewodnicząca Rady Powiatu 
powitała osoby obecne na sesji. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: Marek Podskalny i Tomasz Przymorski. 
Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości  stanowi  załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi dotyczące protokołu. 
XXIII sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 19 grudnia 2012 r. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady  Powiatu  poddała pod głosowanie przyjęcie ww. protokołu. 
Wynik głosowania: „za” – 14, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 1 osoba. 
W wyniku głosowania protokół XXII sesji został przyjęty.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła  porządek  sesji:  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XXIII sesji z dnia 19 grudnia 2012 r.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
6. Podsumowanie pracy Komisji Rady Powiatu za rok 2012. 
7. Podsumowanie pracy Rady Powiatu za rok 2012. 
8. Sprawozdanie Starosty z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2012 .  
9. Sprawozdanie z realizacji Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku 

Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2012 – 2014. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Powiatu na rok 2013. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Stałych Komisji na rok 2013. 

a. Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
b. Edukacji, Kultury i Sportu 
c. Spraw Społecznych. 

12. Sprawozdanie Zarządu Powiatu za 2012 r. z wysokości średnich miesięcznych 
wynagrodzeń nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Powiat Giżycki. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
nauczycielom, którym powierzono  stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach 
Powiatu Giżyckiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia trybu rozliczania i udzielania dotacji szkołom 
i placówkom niepublicznym o uprawnieniach publicznych oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wskaźnika zadłużenia Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Giżycku. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2013 – 2029. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2013. 
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18. Sprawy różne. 
19. Zamknięcie sesji. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska zwróciła się do radnych o wnioski i  uwagi 
dotyczące porządku obrad. 
Starosta M. Drzażdżewski, w imieniu Zarządu, zgłosił dwa wnioski: 

1) o zmianę kolejności porządku obrad w ten sposób, aby punkty: 16 i 17 rozpatrzeć przed 
punktem 4  – prośba wynika z faktu, iż Skarbnik Powiatu zmuszona jest opuścić obrady 
o 15.20, a Zarząd chciałby, aby była przy omawianiu uchwał budżetowych, 

2) o zdjęcie z porządku obrad punktu 15.: „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wskaźnika 
zadłużenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Giżycku” 
z takiego powodu, abyśmy byli zgodni z zapisami ustawy o działalności leczniczej – 
przejęcie stanu zadłużenia na przeddzień złożenia wniosku o rejestrację i wówczas 
omówić sprawę z umowami na zarządzanie i na dzierżawę; Starosta zaproponował 
przełożenie podjęcia uchwały na sesję w dniu 12 lutego 2013 r. o godz. 14.00,  na której 
omówi także sprawę konferencji nt. koncepcji rewitalizacji i rozbudowy drogi wodnej 
między Wielkimi Jeziorami Mazurskimi a Kanałem Augustowskim.  

Innych wniosków i uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska poddała wniosek nr 2), jako dalej idący, pod 
głosowanie. 
Wynik głosowania „za” – 15 osób – jednogłośnie. 
Z porządku obrad został zdjęty punkt 15: „Podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia 
wskaźnika zadłużenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Giżycku”. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska poddała wniosek nr 1) pod głosowanie. 
Wynik głosowania „za” – 15 osób – jednogłośnie. 
Dokonano zmiany kolejności punktów obrad w ten sposób, że punkty: 16 i 17 rozpatrzone 
zostaną przed punktem 4 porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przystąpiła do realizacji sesji. 
 
Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2013 – 2029. 
Starosta zwrócił się do Skarbnika Powiatu - E. Makar  o komentarz do projektu uchwały. 
E. Makar  powiedziała, że 24 grudnia 2012 r. została opublikowana ustawa z dnia 7 grudnia 
2012 r. o zmianie niektórych ustaw w związku z realizacją ustawy budżetowej (Dz. U. poz. 
1456). W art. 36 tejże ustawy zapisano m.in., że w latach 2014 - 2018 nie stosuje się ograniczeń 
w zakresie spłat rat kredytów i pożyczek zaciągniętych przez jednostkę samorządu terytorialnego 
na spłatę przejętych zobowiązań samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej 
przekształconego na zasadach określonych w  działalności leczniczej.   Powinno to spowodować 
poprawę wskaźników Powiatu wykazanych w WPF. Ponadto ustawa zobowiązała Ministra 
Finansów do określenia w drodze rozporządzenia m.in. wzoru WPF dla JST. Rozporządzenie to 
weszło w życie z dniem 1 lutego 2013 r. jednak jednostki samorządu terytorialnego mają 3 
miesiące  na dostosowanie uchwały w sprawie wieloletnich prognoz finansowych lub ich zmian 
oraz uchwał budżetowych do nowych wymogów wynikających ze zmienianej ustawy, tj. do 
końca marca 2013. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie na temat projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Spraw Społecznych oraz Edukacji, Kultury 
i Sportu  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o ostateczne uwagi do projektu uchwały. 
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Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXIV.156.2013 w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2013 – 2029 została podjęta – stanowi załącznik nr 
3 do protokołu. 
 
Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2013. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniami do uchwały: 
§ 1 – zapis umożliwi udzielenie pożyczki, jeśli zajdzie taka potrzeba. 
Dochody: 
rozdz.60014 – dotyczy zadań: 

� „Budowa ścieżki rowerowej na odcinku Antonowo – Perkunowo” (dotyczy zapłaty za 
wykonane roboty wykonawcy, który zrezygnował z dalszych prac),   

� „Przebudowa drogi Ruda – Rydzewo – Jagodne w m. Rydzewo” (środki z Gminy Miłki 
wpłynęły na ten cel w 2013 r.),  

rozdz.75618 – dotyczy zwiększenia dochodów planowanych do uzyskania z tytułu opłaty 
komunikacyjnej. 
rozdz.75020 – dotyczy zwiększenia dochodów planowanych do uzyskania ze sprzedaży majątku. 
Dochody i wydatki: 
Dotyczy niezrealizowanych w 2012 r. projektów z udziałem środków europejskich:  

� rozdz.63001 – „Modernizacja i rozbudowa regionalnego systemu informacji 
turystycznej” (przesunięcia dokonał lider projektu – Urząd Marszałkowski),  

� rozdz.80130 – „Aktywizacja społeczności sąsiedzkich poprzez rozwój infrastruktury 
sportowej i innych działań edukacyjnych” (prace przesunięto m.in. z uwagi na                          
niesprzyjające warunki atmosferyczne), 

� rozdz.85403   „Uczymy się od siebie” (prace przesunięto z uwagi na procedury 
przetargowe). 

Wydatki: 
Dokonuje się przesunięć środków między paragrafami w ramach dotychczasowych planów 
finansowych: 
rozdz.80130 – w związku z prawidłowym naliczeniem dodatkowego wynagrodzenia rocznego 
w ZSKŚiA,  
rozdz.80140 – dotyczy zabezpieczenia środków na zakup energii w CKUPiDN, 
rozdz.85202 i 85203 – w związku z prawidłowym wyliczeniem kwoty dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego w DPS, 
rozdz.85407 – przesunięcia w celu zakupu silnika do łodzi motorowej. 
Ponadto:  
dokonuje się zmian w planie finansowym dotacji dla szkół niepublicznych działających przy 
PSnROzUU w związku z rozpoczęciem przez wychowanków Ośrodka Rehabilitacyjno –
Edukacyjno - Wychowawczego nauki w nowo otwartych szkołach.       
Zwiększa się plan wydatków majątkowych w rozdz.60014 przeznaczonych na zakup gruntów 
pod inwestycje drogowe. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie na temat projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Spraw Społecznych oraz Edukacji, Kultury 
i Sportu  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o ostateczne uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie. 
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Uchwała Nr XXIV.157.2013 w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2013 
została podjęta – stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta M. Drzażdżewski powiedział: 

1. W Gazecie Samorządowej, dodatku do Gazety Olsztyńskiej z dnia 30.01.2013 r.,  
ukazała się tabelka obrazująca ranking zadłużenia budżetów powiatów pod koniec III 
kwartału 2012 roku, gdzie powiat giżycki przedstawiony jest na 3 miejscu od końca 
(na 21 powiatów) z długiem stanowiącym 15,91% dochodów. Najgorzej wypada 
powiat mrągowski  z zadłużeniem sięgającym 57,30% dochodów. Tabela stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 

2. Powiatowy Zespół Obsługi Szkół i Placówek Oświatowych realizuje modernizację 
Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego, wybraliśmy firmę, rozpoczęliśmy 
remont generalny. Od 18 stycznia do odwołania szkoła przeniesiona została na ul. 
Smętka 7 do internatu Zespołu Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu. 

3. Ustaliliśmy kwotę dotacji w 2013 roku udzielanej szkołom niepublicznym 
o uprawnieniach szkół publicznych, która wyniosła: LO dla dorosłych – 46,49 zł 
miesięcznie na jednego ucznia, uzupełniające LO – 79,00 zł, szkoła policealna dla 
dorosłych – 100 zł i szkoła policealna dla dorosłych kształcąca w zawodzie asystentki 
stomatologicznej – 159 zł w przeliczeniu na jednego ucznia. 

4. Zatwierdziliśmy przystąpienie szkół do realizacji projektu w ramach programu 
Leonardo da Vinci realizowanego przez Powiatowy Zespół Obsługi Szkół i Placówek 
Oświatowych, finansowanego w 100% ze środków zewnętrznych. Projekt ten dotyczy 
głównie uczniów Zasadniczej Szkoły Zawodowej, a także Zespołu Szkół 
Elektronicznych i Informatycznych oraz Specjalnego Ośrodka Szkolno – 
Wychowawczego. Partnerem projektu jest Centrum Edukacji Zawodowej w Alytusie. 
Oprócz szkolenia zawodowego uczniowie odbędą również dodatkowe przeszkolenie 
językowe oraz kulturalne. Inny projekt w ramach tego samego programu realizuje 
Zespół Szkół Zawodowych, dotyczy on zakresu hotelarstwa i gastronomii. Uczniowie 
odbędą praktyki zawodowe w hotelach i restauracjach w Dreźnie w Niemczech. 

5. Zaakceptowaliśmy podział środków na kulturę fizyczną i sport, kulturę i ochronę 
dziedzictwa narodowego, promocję i ochronę zdrowia, wkłady własne organizacji 
pozarządowych, doradztwo do postępowania konkursowego ofert na realizację zadań 
publicznych. 

6. Powołaliśmy komisję konkursową do spraw oceny wniosków w konkursach ofert na 
realizację zadań publicznych – zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego 
i wolontariacie oraz wieloletnim programem współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. W zależności od merytorycznych konkursów będą wybierane osoby 
w składzie minimum 2 przedstawicieli Zarządu Powiatu i 2 przedstawicieli organizacji 
pozarządowych spośród członków komisji konkursowej. 

7. Podjęliśmy uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w wysokości 
6 mln zł z przeznaczeniem na pokrycie planowanego na rok 2013 deficytu budżetu 
Powiatu. 8 lutego będziemy mieli oferty banków. 

8. Zatwierdziliśmy uchwałę w sprawie przyjęcia aktu przekształcenia SP ZOZ w spółkę 
„Szpital Giżycki” spółka z o.o., na który składa się Akt założycielski, Regulamin 
Organizacyjny Spółki, Skład organów spółki (Zarząd, Rada Nadzorcza). Regulamin 
Organizacyjny spółki opierał się będzie na Regulaminie Organizacyjnym i statucie SP 
ZOZu. W akcie założycielskim zostały wpisane aż 53 przedmioty działalności spółki, 
aby w niczym jej nie ograniczać. 
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9. 16 stycznia w Szkole Policealnej im. Hanny Chrzanowskiej, a 18 stycznia w Zespole 
Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu  odbyła się po raz kolejny 
„WAMPIRIADA”, czyli honorowe oddawanie krwi. Krew oddały 43 osoby. 

10. W grudniu Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie brało udział w akcji „Świąteczne 
Anioły” w ramach Bożonarodzeniowego Jarmarku – zbiórce na świąteczne paczki 
dla dzieci z ubogich rodzin. 

11. 10 stycznia odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Dokumenty 
przedstawiamy na dzisiejszej sesji. 

12. W styczniu w Szczytnie na Mistrzostwach Regionu W-M Szkolnego Związku 
Sportowego w koszykówce dziewcząt szkół ponadgimnazjalnych nasze dziewczęta 
z Zespołu Szkół Zawodowych uplasowały się na 3 miejscu. 

13. Nasza Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna zorganizowała konferencję dotyczącą 
współpracy ze szkołami w zakresie doradztwa zawodowego. 

14. 24 stycznia miało miejsce pożegnanie z mundurem mjr Marka Świętochowskiego 
z WKU, z którym współpracowaliśmy. 

 
I. Walasek stwierdziła, iż Starosta tak optymistycznie powiedział, że te 6 mln zł będzie 
przeznaczone  na pokrycie planowanego na rok 2013 deficytu budżetu Powiatu, a to jasno 
należy powiedzieć, że na pokrycie długu szpitala, który dostał już tyle milionów, a jeszcze 
wygenerował długi, które trzeba spłacić. 
Starosta potwierdził, iż za deficytem kryją się długi szpitala. 
Innych spraw nie zgłoszono. 
 
Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
I. Walasek powiedziała, że w społeczeństwie jest duży niepokój w związku z przekształceniem 
szpitala. Zaproponowała, aby uruchomić linię internetową, aby internauci mogli zadawać 
pytania, i żeby im odpowiadać. 
Starosta odpowiedział, że musi się zastanowić, wczoraj np. miał rozmowę z dziennikarzem 
z PAP, który pytał, czy pobyt w szpitalu będzie wiązał się z odpłatnością. 
Więcej spraw nie zgłoszono.  
 
Ad. 6. Podsumowanie pracy Komisji Rady Powiatu za rok 2012. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska poprosiła przewodniczących komisji 
o przedstawienie sprawozdań z pracy komisji stałych. 
W. Król  - Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego odczytał sprawozdanie 
z pracy komisji –  załącznik nr 6 do protokołu 
K. Kralkowska –   Zastępca Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu odczytała 
sprawozdanie z pracy komisji – załącznik nr 7 do protokołu. 
I. Walasek – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych odczytała sprawozdanie z pracy 
komisji – załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad. 7. Podsumowanie pracy Rady Powiatu za rok 2012. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska przedstawiła podsumowanie pracy Rady 
Powiatu za rok 2012: 
W ciągu roku odbyło się 12 sesji,  tylko na 3 sesjach obecni byli wszyscy radni. 
Frekwencja za rok 2012 wyniosła 94,12% - o 5% była wyższa niż w roku 2011. 
Radni obecni na wszystkich sesjach to: Zdzisław Bączek, Łukasz Bielewski, Stanisław Bojarski, 
Mieczysław Cimoch, Henryk Dadełło, Mirosław Drzażdżewski, Krystyna Kralkowska, Jan 
Krysiuk, Małgorzata Ludwiszewska, Marek Podskalny, Wacław Strażewicz, Izabella Walasek. 
 
Główne problemy, którymi zajmowali się radni w roku 2012: 
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1.  Przygotowanie do przekształcenia SP ZOZ w spółkę prawa handlowego: 

•  na każdej sesji radni śledzili sytuację SP ZOZ (szczególnie Komisja Spraw Społecznych, 
która 2 razy wizytowała szpital); 

•  22 maja 2012 r. na wniosek radnej I. Walasek odbyło się spotkanie zainteresowanych 
radnych z przedstawicielami SP ZOZ, na którym przedstawiono informacje na temat 
zasad korzystania ze świadczeń opieki zdrowotnej; 

• na sesji 31 maja 2012 r. zdjęto z porządku obrad „Informację o realizacji programu 
naprawczego SP ZOZ” z powodu niedoskonałości przygotowanego materiału, temat 
przeniesiono na sesję czerwcową; 

• 27 września 2012 r. podjęto uchwałę w sprawie przekształcenia SP ZOZ w spółkę  prawa 
handlowego (za: 12, wstrzymujący się: 3 radnych); 

• w listopadzie i w grudniu obyły się spotkania komisji ds. oceny ofert dotyczących 
powołania firmy „Szpital Giżycki Sp. z o. o.” z oferentami; 

• ostatecznie wyłoniono grupę „Nowy Szpital”, z którą 28 stycznia 2013 r. podpisano 
umowę. 

 
2.  Realizacja umowy na funkcjonowanie Domu Św. Faustyny: 
• na sesji w kwietniu radni przyjęli sprawozdanie dyrektora Bernadetty Wojtuń oraz 

zapoznali się z opinią Komisji Spraw Społecznych, która wizytowała Dom Św. Faustyny 
i wysoko oceniła dotychczasowe działania i plany na przyszłość (od 13.02.2012 r. – jest 
dyrektorem Domu) 

• kontrola Komisji Rewizyjnej (listopad 2012 r.) 
 
3.  Polityka oświatowa: sesje na ten temat odbyły się 1 marca i 30 sierpnia 2012 r.  
Wnioski: 

• „czy prowadzić korzystne społecznie, ale kosztowne kształcenie w wielu zawodach, czy 
wybrać tańszą specjalizację w wybranych zawodach? MEN opowiada się za 
specjalizacją” (K. Ambroziak – Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Placówek 
Oświatowych; 

• połączyć Zespół Szkół Zawodowych i Centrum Kształcenia Ustawicznego celem 
zmniejszenia kadry kierowniczej, administracji i obsługi, określić kierunki rozwoju 
oświaty (dyrektorzy: U. Knyps – Dawidowicz i T. Skorupski); 

• problem egzaminów z przygotowania zawodowego, jakość kształcenia, aktywizacja 
dyrektorów szkół (radne: H. Sarul, I. Walasek); 

• o zmianę struktury organizacyjnej Zespołu Obsługi Szkół i Placówek Oświatowych 
i ograniczenie zatrudnienia na stanowiskach kierowniczych – wnioskowała Komisja 
Spraw Społecznych; 

• przegląd zatrudnienia w oświacie i efektywność pracy, ewentualne zmiany w 
obowiązkach  Zespołu Obsługi Szkół i Placówek Oświatowych, konieczność centralizacji 
(Starosta). 

 
4.  Stopień realizacji Zintegrowanego Programu Zrównoważonego Rozwoju Powiatu  

Giżyckiego: 
• sesja 19 grudnia 2012 r. – po zapoznaniu się i analizie otrzymanych materiałów 

zgłoszono wniosek „pokazać rozwój Zintegrowanego Programu …”  (I. Walasek). 
 
Ponadto: 
problemy związane z budową farm wiatrakowych: 

• spotkania radnych z przedstawicielami Stowarzyszenia „Kochamy Mazury”, 
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• uchwała Rady Powiatu odnośnie lokowania elektrowni wiatrakowych na terenie powiatu 
(31 maja 2012 r. – Ł. Bielewski). 
 

Priorytety w 2013 r.: 
1) jakość usług medycznych i skutki finansowe dla budżetu powiatu w związku 

z przekształceniem SP ZOZ w spółkę; 
2) polityka oświatowa; 
3) Strategia Rozwoju Społeczno – Gospodarczego województwa Warmińsko -  

Mazurskiego i zmiany „Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu”; 
4) przygotowania do obchodów 100 rocznicy wybuchu I wojny światowej. 

 
Uwag do sprawozdania nie zgłoszono. 
 
Ad. 8. Sprawozdanie Starosty z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  
za rok 2012 .  
Przewodnicząca Rady Powiatu – Krystyna Kralkowska poinformowała radnych, iż zgodnie 
z przepisami, nie później niż do końca stycznia następnego roku kalendarzowego Starosta składa 
Radzie Powiatu Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok ubiegły. 
Sprawozdanie ogłasza się w wojewódzkim Dzienniku Urzędowym (art. 38 b ust. 3 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998r. o samorządzie powiatowym Dz. U. z 2001 r., Nr 142, poz. 1592 ze zm.). 
Starosta – Mirosław Drzażdżewski wraz z materiałami na sesję przedłożył radnym Rady Powiatu 
Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  za 2012 rok  – materiał 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji. 
Przewodnicząca Rady Powiatu oznajmiła, iż Sprawozdanie było przedmiotem dokładnej 
analizy na posiedzeniach stałych Komisji Rady Powiatu, które zaaprobowały przedstawioną 
treść materiału. Uwagi przekazano K. Paternodze. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o ostateczne pytania i uwagi 
dotyczące Sprawozdania. 
Pytań i uwag  nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, iż Sprawozdanie Starosty z działalności 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  za rok 2012 zostało przyjęte przez Radę Powiatu bez 
uwag. 
 
Ad. 9. Sprawozdanie z realizacji Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku 
Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2012 – 2014. 
Materiał stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu oznajmiła, iż także to Sprawozdanie było przedmiotem 
szczegółowego omawiania na posiedzeniach stałych Komisji Rady Powiatu, które 
zaakceptowały  przedstawioną treść, a uwagi i niedoskonałości  
przekazano K. Paternodze. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o ostateczne pytania i uwagi 
dotyczące Sprawozdania. 
Pytań i uwag  nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, iż Sprawozdanie z realizacji Programu 
Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa 
Obywateli na lata 2012 – 2014 zostało przyjęte przez Radę Powiatu bez uwag. 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Powiatu na rok 2013. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie na temat projektu uchwały. 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały 
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Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 osób – jednogłośnie. 
Uchwała nr XXV.158.2013 w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Powiatu na rok 
2013 została podjęta -  stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Stałych Komisji na rok 2013. 

a. Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
b. Edukacji, Kultury i Sportu 
c. Spraw Społecznych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pojedyncze projekty planu pracy: 
Plan pracy Finansów i Rozwoju Gospodarczego „za” – jednogłośnie. 
Plan pracy Edukacji, Kultury i Sportu „za” – jednogłośnie. 
Plan pracy Spraw Społecznych „za” – jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała cały projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 osób – jednogłośnie. 
Uchwała nr XXV.159.2013 w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Stałych Komisji na rok 
2013 została podjęta – stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad. 12. Sprawozdanie Zarządu Powiatu za 2012 r. z wysokości średnich miesięcznych 
wynagrodzeń nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Powiat Giżycki. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o pytania i uwagi dotyczące 
Sprawozdania. 
Pytań i uwag  nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, iż Sprawozdanie  Zarządu Powiatu za 2012 r. 
z wysokości średnich miesięcznych wynagrodzeń nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
prowadzonych przez Powiat Giżycki zostało przyjęte przez Radę Powiatu bez uwag. 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
nauczycielom, którym powierzono  stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach Powiatu 
Giżyckiego. 
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
W istniejącej formule prawnej określonej ustawą o systemie oświaty, szkoła publiczna jest 
organizacją zarządzaną kolegialnie, w której najistotniejsze decyzje podejmowane są w drodze 
uchwały przez radę pedagogiczną. Szkołą kieruje nauczyciel, któremu powierzono stanowisko 
kierownicze nazywany dyrektorem. (pełnienie funkcji dyrektora przez nie nauczyciela jest 
traktowane jako wyjątek). Powierzanie funkcji kierowniczej nauczycielowi jest dokonywane na 
określony okres (na ogół na 5 lat), po którym ten nauczyciel automatycznie wraca do poprzednio 
wykonywanych zadań (o ile nie wygra kolejnego konkursu na dyrektora szkoły lub przejdzie na 
emeryturę). Dlatego dyrektor szkoły powinien być czynnym nauczycielem, czyli prowadzić 
również pewną liczbę zajęć dydaktycznych, a jednocześnie posiadać warunki do sprawowania 
funkcji kierowniczej. 
Ustawodawca rozwiązał ten problem umożliwiając organom prowadzącym obniżenie liczby 
realizowanych zajęć dydaktycznych, wychowawczych lub opiekuńczych nauczycielom, którym 
powierzono funkcje kierownicze. Zagadnienie to w Powiecie Giżyckim jest uregulowane 
Uchwałą nr XXVII/180/2005 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 01 marca 2005r. w sprawie 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych, opiekuńczych 
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nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w publicznych placówkach 
oświatowych Powiatu Giżyckiego. 
Konieczność podjęcia niniejszej uchwały wynika z nowelizacji Karty Nauczyciela, w której 
ustawodawca zobligował organ prowadzący do określenia obniżki tygodniowego wymiaru zajęć. 
Korzystając z konieczności  nowelizacji tej uchwały, wprowadzono do niej klika innych 
poprawek:  
1. Uwzględniono aktualną strukturę organizacyjną i zadania szkół i placówek oświatowych w 

Powiecie Giżyckim  tj. usunięto placówki, które aktualnie nie wchodzą w skład powiatowego 
systemu edukacji  czyli Dom Dziecka lub nie istnieją np. Bursę.   

2. Ustalono jednolite obniżki we wszystkich typach szkół (w tym w Specjalnym Ośrodku 
Szkolno –Wychowawczym, Centrum Kształcenia Ustawicznego), przy czym aby nie burzyć 
organizacji aktualnego roku szkolnego, wprowadzono zapisy dotyczące aktualnego roku 
szkolnego i stanu po tym roku. 

3. Wprowadzano ułamki etatu zamiast konkretnej liczby godzin. Ten ostatni zabieg umożliwia 
zastosowanie tego samego % obniżki zajęć nauczycielom posiadającym różny obowiązkowy 
wymiar godzin np. 18 (nauczyciele przedmiotów), 22 (nauczyciele praktycznej nauki 
zawodu), 30 (wychowawcy  internatów i bibliotekarze).  

Aktualnie, gdy dyrektorem szkoły  o liczbie oddziałów powyżej 17 oddziałów zostanie 
nauczyciel  lekcyjny  (18 godz.) jego obniżka wyniesie 15 godzin, gdy nauczyciel praktycznej 
nauki zawodu obniżka wyniesie 19 godzin, a gdyby nauczycielem został nauczyciel biblioteki 
obniżka wyniosła by 27 godzin. Przy zastosowaniu ułamkowego określenia obniżki wszyscy 
będą mieli jednakowy % obniżki. 
4. Zmieniono wysokość obniżki kierownikom internatu, dostosowując do aktualnie 

spotykanych wielkości. 
5. Zwiększono obniżkę dyrektorowi Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, ułatwiając 

realizację zwiększonego zakresu  obowiązków.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie na temat projektu uchwały. 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 osób – jednogłośnie. 
Uchwała nr XXIV.160.2013 w sprawie obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin nauczycielom, którym powierzono  stanowiska kierownicze w szkołach i 
placówkach Powiatu Giżyckiego została podjęta – stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia trybu rozliczania i udzielania dotacji 
szkołom i placówkom niepublicznym o uprawnieniach publicznych oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowo ści ich wykorzystania. 
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
Bezpośrednią przyczyną powodującą konieczność zmiany uchwały dotyczącej dotowania przez 
Powiat Giżycki Szkół i placówek niepublicznych jest opublikowanie ustawy z dnia 27 lipca 2012 
o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz zmiany ustawy o zmianie ustawy o systemie oświaty 
oraz niektórych ustaw (Dz. U. z 2012 poz. 979), w której jednoznacznie ustalono konieczność 
i okres dotowania „na absolwentów szkoły” (do zakończenia roku szkolnego). W związku z tym,  
nie ma potrzeby regulowania tych spraw w uchwale Rady Powiatu. Jednocześnie w powyższej 
ustawie określono, iż dotacja przysługuje na słuchacza szkoły uczestniczącego w co najmniej 
50% obowiązkowych zajęć, co spowodowało konieczność uzupełnienia składanej informacji. 
Zmiany te są obowiązujące od 1 stycznia 2013 r. 
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Wprowadzono zmiany ułatwiające wykorzystanie przez szkoły otrzymywanej dotacji, poprzez 
przyspieszenie jej przekazywania. Dokładniej określono zasady rozliczania finansowego 
dotowanych szkół i placówek oraz tryb kontroli przez osobę upoważnioną przez Zarząd Powiatu 
np. audytora starosty. W rezultacie zmieniła się filozofia uchwały odzwierciedlona zmianą 
tytułu. Nie jest to określenie zasad dotowania, ponieważ te zasady są określone w ustawie  
o systemie oświaty ale trybu (techniki) dotowania, rozliczania i kontroli. Ciężar uchwały jest 
przeniesiony na sprawy techniczne. 
Tekst uchwały był konsultowany z właścicielami Szkół niepublicznych. Po podjęciu uchwały 
przez Radę Powiatu zostanie zorganizowane spotkanie z organami prowadzącymi szkoły 
niepubliczne działające na terenie powiatu giżyckiego, przeznaczone na zaprezentowanie nowej 
uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie na temat projektu uchwały. 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 osób – jednogłośnie. 
Uchwała nr XXIV.161.2013 w sprawie  ustalenia trybu rozliczania i udzielania dotacji 
szkołom i placówkom niepublicznym o uprawnieniach publicznych oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowo ści ich wykorzystania została podjęta – stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 
 
Ad. 15. Zdjęty z porządku obrad. 
 
Ad. 18. Sprawy różne. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska odczytała pismo – Apel Rady Miejskiej 
w Giżycku w sprawie wyremontowania nawierzchni mostu na Alei Wojska Polskiego – 
załącznik nr 16 do protokołu  
Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, że jest jej bardzo przykro, że Przewodnicząca Rady 
Miejskiej w ten sposób załatwia sprawy, wystosowując oficjalne pisma, zamiast zwrócić uwagę 
na współpracę radnych obydwu rad. 
Przewodnicząca Rady ponowiła zaproszenie wszystkich radnych miejskich i gminnych na 
obrady komisji stałych oraz sesje Rady  Powiatu. 
M. Drzażdżewski wyjaśnił, że o pieniądze na remont mostu występowaliśmy razem z projektem 
remontu nawierzchni drogi Wojska Polskiego, otrzymaliśmy tylko na drogę. Most kwalifikuje 
się do remontu, Zarząd Dróg Powiatowych próbował pozyskać środki, ale gdy Narodowy 
Program Dróg Lokalnych potwierdził tylko pieniądze na drogi to poleciłem, aby poprawić 
jednak i nawierzchnię mostu. Most czeka w przyszłości dogłębny remont, ale teraz tego nie 
zrobimy, poprawimy tylko nawierzchnię.  
 
Ad. 19. Zamknięcie sesji. 
Wobec wyczerpania tematyki sesji o godz. 16.25 Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła 
obrady 
 
Protokołowała Przewodnicząca Rady Powiatu 
 
Barbara Mikołajczyk      Krystyna Kralkowska 


